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Vítáme nové občánky 
Novými občánky naší obce jsou:  

* Kavanová Nikola 
* Švec Teodor 

Vítáme je s přáním, aby se jim na světě mezi 
námi v Libiši líbilo a ve zdraví dobře žilo.

Milí sousedé, 
letos jsme se zapojili do soutěže Vesnice 
roku 2024. Na den návštěvy hodnotící ko-
mise jsme se všichni pečlivě připravovali. 
Oceňuji i  ty z  Vás, kteří natírali ploty, 
myli okna a  pleli záhonky. Celkem 19 
obcí v našem kraji se o titul letos uchází, 
výsledky se dozvíme na slavnostním vy-
hlášení v Kutné Hoře dne 26. června. Jak 
jsme plánovali dvouhodinový itinerář po 
naší obci minutu po minutě, uvědomovala 
jsem si, kolik krásného můžeme ukázat. 
Obec jsme ukázali od historie, včetně 
všech kronik, i nové obrazové (tu si mů-
žete prohlédnout v knihovně), přes vývoj 
našeho webu, dvouměsíčníku a informač-
ního kanálu na sociální síti. Libiš připo-
jovanou, a  před lety oddělenou od 
Neratovic, i v kontextu zájmu o životní 
prostředí. Představili jsme projekty, které 
chceme realizovat, zejména čištění libiš-
ské strouhy, které má největší dopad na 
ekologii nejbližšího okolí. Rozšíření čis-
tírny odpadních vod a výstavby II. st. ZŠ 
je závislé na více faktorech, zejména na 
financích. (Na nejbližších jednáních za-
stupitelstva se budou tyto projekty před-
stavovat.) 
Komise nám toho mnoho pochválila: Jaké 
zázemí nabízí budova našeho obecního 
úřadu s moderní knihovnou, s pestrými 
aktivitami pro děti, seniory i zaměstnané. 
Působivě přitom preludovala paní Jaro-
slava Šilhavá z Jazzové zahrady Na Štaci 
na nové pianino. Náš park v květnu nabízí 
svou krásu také všem generacím při růz-

ných typech činností, jezdí se sem učit 
studenti na maturitu, hrajeme pétangue 
a pravidelně „ve Špičajdě“ cvičíme. 
Okružní jízdou jsme ukázali jak skvosty 
památek, tak naši péči o zeleň, výstavbu 
zastávek a komunikací. Od udržovaného 
centra se budeme v budoucnu posunovat 
i do extravilánu. 
To nejlepší nakonec: hasiči se pochlubili 
svým zázemím, úspěchy a flotilou vozi-
del (letos jim přibyde i požární přívěs ze 
dvou dotací), a poté jsme prošli na náš 
velkolepý sportovní stadion! Ano, staros-
tové neviděli hřiště, ale stadion. Zmínili 
jsme, že zde byl i  ovál a  trénovala tu 
olympionička Olga Fikotová. Porota byla 
nadšená tímto aktivním centrem s krás-
nými kurty, beachvolejbalovým hřištěm. 
Vybavení údržby novými stroji i pracovní 
oděvy v  barvách zapůsobily. Libišské 
ženy, myslivci, zahrádkáři a včelaři pre-
zentovali svoji činnost ve stáncích. Vý-
stava v sokolovně ukázala také historii, 
sportovní úspěchy i využití pro společen-
ský život a betlémy zapsané v knize re-
kordů. Na závěr to nejdůležitější - 
vzdělávací centrum - mateřská školka se 

zájmem o  životní prostředí nezvykle 
utichlá (děti byly na výletě v Zelčíně), ale 
moderně vybavená, stejně jako základní 
škola. Tam žáci předvedli, jak se připra-
vují na svou zahradní slavnost a  jejich 
tanec s deštníky upoutal hodnotící komi-
saře - starosty. Moderní učebny a nově vy-
bavená kuchyň, která nabídla i svůj um…, 
ale na ten už ve dvou hodinách opravdu 
čas nevyšel. 
Velké poděkování všem, kteří se zapojili 
do příprav i prezentace. Držme si palce 
v silné konkurenci. Osobně se domnívám, 
že život v naší obci je pestrý, s moderním 
nádechem, ale hlavně Vy všichni jste oce-
nění hodní! 
Vydařené léto, které se Vám budeme sna-
žit zpříjemnit koncerty, akcemi nebo let-
ním kinem Vám všem přeje 

 
Pavlína Komeštíková,  

Vaše starostka

Úvodník  
starostky

Blahopřejeme  
spoluobčanům, kteří 
oslavili významná jubilea 
Květen 2024 
Čamajová Eva, Luxová Marie 
Šulcová Marta, Fořt Václav 
Komberecová Zdeňka 

Červen 2024 
Kinský Pavel, Kubín Jan 
Hacklová Anna
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Dne 25. července 2024 
uplyne již 14 let od úmrtí 
pana Jaroslava Kočího.  

S láskou vzpomíná  
rodina.

Dne 19. července 2024 
uplyne 12 smutných  
let od úmrtí paní  
Boženy Kočové. 
S láskou  
vzpomíná rodina. 

Dne 13. července 2024 
vzpomeneme  
13. smutného výročí 
úmrtí paní  
Boženy Kočové st.  
Stále vzpomíná vnučka  
a pravnučky.

Dne 9. 5. 2024 to byl již 
rok, co nás navždy  
opustila paní  
Miloslava Zvonařová. 
V našich srdcích zůstane 
navždy. Vzpomíná  
manžel Pavel a synové 
s rodinami.

Vzpomínáme
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RADA OBCE LIBIŠ: 
n  Souhlasila s vyhlášením konkurzního 
řízení na obsazení pozice ředitele Zá-
kladní školy Libiš, jmenovala členy kon-
kursní komise a nakonec jmenovala Jana 
Podpěru do funkce ředitele školy. Inten-
zivně se zabývala provozními otázkami 
Základní školy Libiš. 
n  Stanovila počet zaměstnanců v Obec-
ním úřadě Libiš v souladu s možnostmi 
a potřebami obce. 
n  Provedla změnu ve vedení sociální ko-
mise, jejíž novou předsedkyní se stala 
Jana Bubeníčková. 
n  Schválila provedení přípravných prací 
týkajících se revitalizace rybníka U Voj-
těcha společností Stavební stroje Kolín. 
Schválila cenovou nabídku na projekto-
vou dokumentaci k revitalizaci tůně od 
firmy Photon Water ve výši 294 841 Kč 
včetně DPH. 
n  Souhlasila se zpracováním projektové 
dokumentace na stavby „Komunikace 
ulice za Kostelem, Libiš“ a „Oprava ko-
munikace ulice V Tůních, Libiš“ firmou 
TOMIPRO. 
n  Souhlasila s  navrhovanými objízd-
nými trasami vyvolanými plánem uzaví-
rek při realizaci stavby společnosti 
Spolana „Rekonstrukce komunikace od 
vrátnice č. 4 ke státní silnici č. 9“. 
n  Schválila uzavření smluv o poskyto-
vání právních služeb s Advokátní kance-
láří Ciprýn, Kiršner a  partneři 

a s advokátem JUDr. Radoslavem Bolfem. 
n  Schválila smlouvu o konání hudební 
produkce dne 15. 6. 2024 za 92 tis. Kč 
s Patrikem Jirchovským. 
n  Schválila poskytnutí dotace ZO ČZS 
Libiš ve výši 36 tis. Kč na pořízení no-
vého zařízení do zrekonstruované moš-
tárny. 
n  Schválila uzavření dodatku č.  2 ke 
smlouvě o  dílo na akci „Komunikace 
ulice Za Váhou – 2. etapa, Libiš“. 
n  Projevila souhlas s přípravou vydání 
publikace „Obrazová kronika obce Libiš“ 
RNDr. Alešem Střechou. 
n  Řešila různé nájemní vztahy. 
n  Schválila objednávku právního zpra-
cování vyjádření v souvislosti s realizací 
záměru „Průmyslové Energetické Cen-
trum Neratovice“. 
n  Schválila vyřazení a  ekologickou  
likvidaci kontejneru 1 x 1100 l kov. 
n  Schválila provedení veřejnosprávních 
kontrol příspěvkových organizací v roce 
2024. 
n  Neschválila žádost o odstranění zeleně 
ve prospěch rozšíření parkovacího stání, 
neboť nepředpokládá rozšiřování zadláž-
děné plochy. 
n  Schválila opravu propadlého povrchu 
v ulici Na Vinicích. 
n  Neschválila žádost na změnu územ-
ního plánu ve využití pozemku v zápla-
vové oblasti jako stavební parcely nebo 
jako pozemku k rekreaci. 

n  Schválila cenovou nabídku na opravy 
v domě Budovatelů 493 od Vladimíra Li-
ebezeita v celkové výši 168 780 Kč bez 
DPH. 
n  Souhlasila se záměrem poskytnout 
kompostéry občanům Libiše, kteří o ně 
požádají, na základě darovací smlouvy. 
n  Řešila pořízení obytné buňky jako zá-
zemí pro zaměstnance Mateřské školy 
Libiš. 

D. Eisner 
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Zprávy z obecní rady v období duben až červen 2024

Budování v obci 
n  Po úpravách projektu s ohledem na 

připomínky občanů začne stavba 
chodníku Mělnická a  zastávka 
Mělnická proti uhelným skladům, 
firma ŠnajdrStav Mělník. 

n  Oprava komunikace silnice i chod-
níku V Tůních – probíhá výběrové 
řízení, počítáme s  realizací do 
konce roku 2024. 

n  Komunikace Za váhou I.  etapa - 
také probíhá výběrové řízení a ná-
sledně realizaci počítáme do konce 
roku 2024 nebo přelomu 2025. 

n  Plánujeme letos zahájit stavbu zá-
zemí MŠ – buňky. 

n  Děkujeme firmě OK stavby s.r.o. - 
panu Fefkovi - za přeložení chod-
níku k tenisovým kurtům zdarma. 

 
P. Komeštíková

Ve spolupráci s MěÚ Neratovice, od-
borem životního prostředí (věcně 
a místně příslušným vodoprávním úřa-
dem – dále jen VPÚ), připomínáme 
majitelům - uživatelům bezodtokových 
jímek, že od 1. 1. 2021 došlo k noveli-
zaci znění § 38 odst. 8 zák. č. 254/2001 
Sb. vodního zákona a  tím také ke 
zpřesnění požadavků na užívání bez-
odtokových jímek sloužících k akumu-
laci odpadních vod a na zneškodňování 
obsahu jímky, resp. stanovení způsobu 
dokládání této skutečnosti. 
 
Od 1. 1. 2021 je vývoz jímek upraven 
v § 38 odst. 8 vodního zákona takto: 
„Kdo akumuluje odpadní vody v bezod-
tokové jímce, je povinen zajišťovat jejich 
zneškodňování odvozem na čistírnu od-
padních vod a na výzvu VPÚ nebo ČIŽP 

předložit doklady o  odvozu odpadních 
vod za období posledních dvou kalendář-
ních let. Odvoz může provádět pouze 
provozovatel čistírny odpadních vod 
nebo osoba oprávněná podle živnosten-
ského zákona11). Ten, kdo provede 
odvoz, je povinen tomu, kdo akumuluje 
odpadní vody v  bezodtokové jímce, 
vydat doklad, ze kterého bude patrno 
jméno toho, kdo akumuluje odpadní vody 
v bezodtokové jímce, lokalizace jímky, 
množství odvezených odpadních vod, 
datum odvozu, název osoby, která od-
padní vodu odvezla, a název čistírny od-
padních vod, na které budou odpadní 
vody zneškodněny. “ 
 
Jaké jsou povinnosti majitele jímky 
a jaké sankce mu za jejich nedodržení 
hrozí? 

- vyvážet obsah jímky pouze prostřed-
nictvím oprávněné osoby na ČOV 
pokud dojde k přetékání jímky nebo její 
obsah bude likvidován jinak než vývo-
zem (např. rozstřikem na pozemek), je 
možné za toto jednání uložit sankce  
(u fyzické osoby může být až do výše 
100 000,- Kč) 
- předložit na vyžádání kontrolních or-
gánů (vodoprávního úřadu, ČIŽP) do-
klady o vývozu jímek na ČOV za období 
uplynulých dvou let (sankce za nepředlo-
žení dokladů o  odvozu odpadních vod 
může činit pro fyzické osoby až 20 000,- 
Kč) 
Kontrolní činnost vodoprávního úřadu či 
ČIŽP bude spočívat zejména v kontrole 
dokladů o vývozu předložených majite-
lem jímky. Požadovány mohou být do-
klady o vývozu za dobu do 2 let od data 

Informace pro majitele a uživatele bezodtokových jímek
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provedení kontroly. Kontrola se bude 
moci zaměřit i na to, zda četnost vývozu 
jímky, resp. množství vyvezené odpadní 
vody za časové období, odpovídá před-
pokládané produkci odpadních vod pro 
daný objekt (vycházející např. ze směr-
ných čísel spotřeby vody apod.). Mohou 
být také provedeny fyzické kontroly 
vlastní jímky, resp. naplnění jímky, kde 
by měl obsah odpadní vody v jímce ko-

respondovat s posledním realizovaným 
vývozem. Vodoprávní úřad může rovněž 
kontrolovat ve spolupráci se stavebním 
úřadem stav jímky. Vodotěsnost jímky 
musí být zachována po celou dobu uží-
vání stavby v souladu s podmínkami ko-
laudace stavby. 
U dokladu o vývozu odpadních vod bude 
kontrolováno, zda obsahuje všechny 
údaje, požadované vodním zákonem, tj. 

jméno osoby, která akumuluje odpadní 
vody v  bezodtokové jímce, lokalizaci 
jímky, množství odvezených odpadních 
vod, datum odvozu, název osoby, která 
odpadní vodu odvezla, a název čistírny 
odpadních vod, na které byly odpadní 
vody zneškodněny. 
 

Mgr. Pavlína Komeštíková, Dis. 
starostka obce Libiš

A zase ty odpady… 

Od roku 2025 musí obce vytřídit alespoň 60 %, od roku 
2030 alespoň 65 % a od roku 2035 alespoň 70 % směsného 
komunálního odpadu.  
 

ZÁKON č. 541/2020 Sb., o odpadech 
§ 122 Přestupky obce 
(1) Obec se dopustí přestupku tím, že 
a) v rozporu s § 59 odst. 1 nepřebere komunální odpad, 
b) v rozporu s § 59 odst. 2 neurčí místa pro oddělené soustřeďování 
komunálního odpadu, 
c) v  rozporu s  § 59 odst. 3 nezajistí splnění stanoveného podílu 
odděleně soustřeďované recyklovatelné složky z celkového množství 
komunálních odpadů, 
d) nesplní některou z informačních povinností podle § 60 odst. 4, 
e) v  rozporu s  § 65 odst. 2 využívá kompost vzniklý komunitním 
kompostováním jiným než stanoveným způsobem, 
f) nezašle hlášení o komunitních kompostárnách provozovaných na 
jejím území podle § 66 odst. 2, nebo 
g) v rozporu s § 95 odst. 5 nezašle ve stanovené lhůtě a ve stanoveném 
rozsahu hlášení o obecním systému. 
(2) Za přestupek obce lze uložit pokutu do 
a) 100.000 Kč, jde-li o přestupek podle odstavce 1 písm. d), 
b) 200.000 Kč, jde-li o přestupek podle odstavce 1 písm. c) nebo e) až 
g), nebo 
c) 10.000.000 Kč, jde-li o přestupek podle odstavce 1 písm. a) nebo b). 

 
Když jsme požádali zastupitele pana Michala Štětku, aby se 
s námi věnoval problematice odpadů a připravil do naší Rad-
nice články o odpadech, věděli jsme, že to bude jen začátek na-
šeho snažení. Od příštího roku musíme třídit jednou tolik 
odpadů, nežli třídíme nyní. Obce byly určeny jako původci od-
padů, byly dány limity a obce snažte se. Dala se dohromady 
pracovní skupina, máme v obci i odborníky, pracující v odpa-
dovém hospodářství, kteří nám v této skupině pomáhají, ale je 
to pro nás běh na delší trať, jejíž cílová rovinka se, bohužel, kva-
pem blíží. Jsme rádi, že třídíte, využíváte sběrné kontejnery, ale 
požadavky na nás jsou ještě vyšší. Od příští roku máme povin-
nost třídit i odpadní textil, přibydou tedy ještě tyto kontejnery. 
O opatřeních, která budou zavedena, abychom dokázali zvýšit 
podíl tříděného odpadu a minimalizovat produkci toho směs-
ného, Vás budeme po prázdninách informovat. Chtěli bychom 
poděkovat našim spoluobčanům Ing.  Haně Malčekové 
a Ing. Janu Demlovi za to, že mám pomáhají s řešením tohoto 
závazku, který vůči našemu státu máme. Nechci Vám tady ci-
tovat podrobné znění zákona a povinností, které máme státem 

uloženy. Jednoduše řečeno, musíme v příštím roce zdvojnáso-
bit třídění našeho odpadu. I kdybychom ale dělali cokoliv a ja-
kákoliv opatření, bez Vás, našich občanů, to nedokážeme. 
Pojďme se do toho opřít a snažme se na maximum i sami sobě 
dokázat, že to zvládneme. Vždyť za tu pokutu, která by nám 
hrozila, můžeme v obci udělat něco hezkého. 
Teď se ale blíží prázdniny. Děti je určitě netrpělivě vyhlížejí, 
řadu z Vás čeká vytoužená dovolená, nebo možná jen pár dní za-
slouženého odpočinku v  přírodě, doma, hlavně ale určitě 
s lidmi, které máte rádi a na které nemáte během pracovních 
dnů tolik času, kolik byste chtěli. Přeji Vám, abyste si užili letní 
měsíce, aby byly plné sluníčka a letní pohody, byť budete mít 
volno třeba jen o víkendu. Přeji Vám krásné zážitky z dovolené 
a milá letní setkání. Někoho třeba čeká nové přátelství, které 
pak potrvá řadu let, někoho letní láska, která bude možná ta 
pravá…Přeji Vám všem krásné léto. J. Holinová

Rubrika: Chci vám napsat... 
Napište nám, co vás v naší obci trápí, nebo naopak, co máte rádi a co vám dělá radost. 
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Měsíc květen byl v naší mateřské škole 
velmi pestrý. Kromě běžných aktivit pro 
děti proběhly i další projektové dny s růz-
ným zaměřením: Čarovná škola kouzel 
a magií, Na skok do pravěku, Den souro-
zenců, Noc s předškoláky v MŠ, Dopole-
dne s fotbalovým trenérem… 
V polovině měsíce si p. učitelky s dětmi 
připravily pro rodiče jarní besídku, kde 
se hrály pohádky, zpívalo se, recitovalo 
i  tančilo. Dětem byl největší odměnou 
nadšený potlesk všech diváků. 
Proběhl zápis do naší mateřské školy na 
příští školní rok, kdy si mohli rodiče 
s dětmi prohlédnout prostory mateřské 
školy a zahrady, kde pro ně byly připra-
veny nejrůznější aktivity. 
Již podruhé jsme byli na návštěvě 
v obecní knihovně v Libiši. Děkujeme 
p. Renkové za milé setkání a přiblížení 

pohádkových postaviček dětem. Již teď 
se těšíme na další. 
Třída Berušky byla na celodenním výletě 
v History parku v Ledčicích s programem 
o  pravěku, který navázal na předchozí 
projektový den. Děti si vyzkoušely lovit 
mamuta, vyhledávat zvířecí stopy a určo-
vat druhy zvířat. S největším nadšením se 
pustily do práce archeologů a odkrývaly 
vykopávky. Se štětci, kyblíčky a lžícemi 
se snažily objevit pravěký poklad. To 
bylo překvapení, když se jim podařilo na-
lézt i lidskou kostru!(samozřejmě umě-
lou). Pravěký poklad jsme sice nenašli, 
ale o zážitky nouze určitě nebyla a malou 
odměnou nám byla vynikající zmrzlina 
po jídle. 
Na oslavu Dne dětí bylo uspořádáno na 
školní zahradě soutěžní dopoledne s 10 
stanovišti - např. skákání v pytli, chůze 

na chůdách, hod na cíl, skládání lega 
a další. Ještě nás čeká soutěžení v DPS 
v Libiši, kam nás stejně jako loni pozvali 
a moc se tam těšíme. 
Začátkem června byla celá naše školka na 
výletě v Zooparku Zelčín. Blízký kontakt 
se zvířátky dokonce s možností krmení 
všechny děti náramně uvítaly a ještě se 
dozvěděly mnoho zajímavostí. Jsme sice 
vesnická školka, ale pro někoho mohlo 
být takové setkání premiérou. 
Na konci června se ještě oficiálně roz-
loučíme s našimi předškoláky a budeme 
je pasovat na školáky. Přejeme jim 
úspěšný start ve škole a samé jedničky. 
A Vám všem, milí spoluobčané, přejeme 
slunečné a příjemné léto, plné báječných 
zážitků. 

Za MŠ Libiš, Alena Vítek Kaulová, 
uč. z Berušek

Závěr školního roku se blíží…

Měsíc duben se odehrál ve znamení 
mnoha zajímavých aktivit. Na začátku 
jsme uspořádali Den otevřených dveří. 
Budoucí žáci a jejich rodiče si tak mohli 
prohlédnout naše prostory a popovídat si 
s dětmi. 
n Pro žáky 5. tříd byl připraven preven-
tivní program, který se zaměřil na pre-
venci rizikového chování a  podporu 
zdravého životního stylu. 
n Jedno dopoledne ve škole strávili 
i předškoláci, kteří měli možnost nahléd-
nout do života školy a připravit se na nad-
cházející zápis do 1. tříd. Ten proběhl 
úspěšně, a  tak se těšíme na nové prv-
ňáčky, kteří se k nám v září připojí. Pře-
vezmou žezlo od našich letošních 
nejmladších žáků, protože ti zanedlouho 
získají v Městské knihovně v Neratovi-

cích titul „čtenář“ při slavnostním paso-
vání. 
n Sportovní nadšení našich žáků dostalo 
zelenou při účasti na McDonald's Cupu, 
kde si fotbalisti vyzkoušeli své míčové 
dovednosti. 
n Mladí přírodovědci si zase užili pro-
gram Bioadventure, který poskytl žákům 
jedinečnou příležitost prozkoumat přírodu 
a získat nové poznatky o ekosystémech. 
n První a druhá třída tradičně navštívila 
městskou knihovnu v Neratovicích. Prv-
ňáci objevovali svět pomocí kouzelné 
knížky a  druhákům byla představena 
kniha Dědeček v růžových kalhotách. 
n Konec měsíce jsme oslavili tradičním 
opékáním špekáčků v rámci oslavy "ča-
rodějnic", což bylo příjemné zakončení 
dubnových aktivit. 

V  květnu jsme pokračovali ve stejném 
tempu s řadou dalších zajímavých akcí. 
Začátkem měsíce jsme si užili společné 
bubnování na různé druhy bubnů a naučili 
se najít společný rytmus. 

n V rámci dlouhodobého projektu spolu-
práce nás opět navštívili žáci z okolních 
škol. Tématem byl tentokrát „Člověk“. 

Jarní dění ve škole
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Žáci se zapojili do workshopů, kde se 
mohli dozvědět více o lidském těle. 
n Následoval sportovní den, který přinesl 
nejen pohyb, ale i radost. Žáci si pod ve-
dením zkušených trenérů vyzkoušeli nové 
sportovní pomůcky a aktivity. 

n Bezpečné prostředí, a to i to virtuální, 
je stále více aktuálním tématem ve spo-
lečnosti. V  éře digitálních technologií 
a sociálních sítí je prevence kyberšikany 
důležitější než kdy jindy. A protože pre-
vence začíná vzděláváním, žáci absolvo-
vali program zaměřený na bezpečné 
chování v online prostředí. 
n Žáci druhé a třetí třídy podnikli výlet 

do Mělníka. Navštívili podzemí, kostel 
s kostnicí a věž. Následoval pěší výlet na 
zdymadlo v Hoříně. 

n Na konci května vyjeli na výlet i žáci 4. 
a 5. tříd, na výbornou zvládli i vážnější 
téma při prohlídce Malé pevnosti v Tere-
zíně. Pro všechny zúčastněné to byl jistě 
silný emocionální zážitek. Připomněl nám 
důležitost historické paměti a  nutnost 
vzdělávání o těchto temných kapitolách 
lidských dějin. 
n Naši nejmladší se vydali také po sto-
pách historie, zašli ještě trochu dále. Nav-
štívili totiž náš oblíbený History Park 

v Ledčicích. 
n Nezapomínáme ani na ekologickou vý-
chovu, a  to s  programem Tonda Obal. 
Žáci si interaktivní formou zopakovali zá-
sady ekologického chování, nutnost tří-
dění odpadu a důležitosti recyklace. 
n Konec měsíce jsme zakončili tradičním 
turnajem škol ve vybíjené, kde naši žáci 
předvedli své sportovní schopnosti a tý-
mového ducha. 
n Úplně na konci roku si užijeme chvilky 
s muzikohraním a samozřejmě všechny 
srdečně zveme na závěrečnou zahradní 
slavnost, kde bude muziky a legrace ur-
čitě dosti. 
S blížícím se koncem školního roku se 
mnozí žáci, učitelé i  rodiče těší na za-
sloužený odpočinek a  letní prázdniny. 
Přestože jsou letní měsíce obdobím rela-
xace a odpočinku, jsou také časem pro bi-
lancování a plánování. Co nového přinese 
další rok? 

 
Za kolektiv zaměstnanců ZŠ Libiš 

Kateřina Vojanová

ze školy a školky - zájmové spolky

Ze života Zahrádkářů Libiš

Dne 12. 05. 2024 se uskutečnil první roč-
ník Jarního tržiště. Naši členové a veřej-
nost si na téhle akci mohli pochutnat na 
moštu, opéct si buřtík, dát si kafíčko, od-
nést si sazenice různých rostlin. Dětičky 
měly připravený kvíz se sladkou odmě-
nou. Včelaři z Libiše prodávali medík, 
pan Koktan dělal osvětu zabezpečení za-
hrad a domů. Počasí nám přálo a účast 
byla hojná nejen našich členů, ale i „Li-

bišáků“. Máme co zlepšovat a budoucí 
rok si akci znovu zopakujme. Děkujeme 
obci za zapůjčení stánků a spolupráci. 
Zahrádkáři pro vás, po ukončení prázd-
nin, připravují Rajčatový den. Součástí 
bude výstava rajčat, ochutnávka pokrmů 
s rajčaty a prodej přebytků ze zahrad na-
šich členů. 
Dále připravujeme moštárnu na sezónu 
2024, zatím je sezóna nejistá vzhledem 
k  mrazům, které významně poškodily 
stromy v květu. 
I  mezi našimi členy máme odborníky, 
kteří vám poradí s bojem proti škůdcům 
a chorobám, které sužují vaši zahradu. 
Neváhejte nás kontaktovat. 
Také jsme se zúčastnili prezentace spolků 
pro „Vesnici roku“. Doufáme, že i naše 
činnost přispívá k příjemnému žití v Li-

biši. Přejeme klidné a pohodové prázd-
niny. Zahrádkáři Libiš 



ze sportu

FOTBALOVÉ OKÉNKO

Další zápasy jarní části Krajského pře-
boru nebyly pro nás vůbec jednoduché. 
Ve 22. kole jsme podlehli jednoznačně na 
půdě Mnichova Hradiště 4:1, kdy jedi-
ným střelcem byl Dominik Menčl, když 
skóroval za stavu 3:0 pro domácí. V ná-
sledujícím 23. kole k nám zavítal vedoucí 
favorit soutěže, kde nám nedal šanci a po 
výhře 0:4 si Milín odvezl 3 body. Násle-
dující kola již přinesla kýžený bodový 
zisk. 24. kolo jsme překvapivě zvítězili 
na hřišti AFK Tuchlovice 3:4 - branky 
P. Macháček, 2x J. Vetešník a premiérově 
také M. Mündl. Následně nás čekal do-
mácí zápas s B-týmem Povltavské FA, 

který jsme však plně nezvládli a po bran-
kách P. Mušky a T. Přibyla pouze remi-
zovali 2:2, když soupeř dohrával více než 
poločas bez vyloučeného hráče. 26. kolo 
jsme na půdě FC Velim opět nezvládli 
a podlehli domácímu celku 4:1. Jediný 
zásah zaznamenal před půlí J. Moravec 
a my nevyužili opět přesilovku trvající 
téměř hodinu, kdy byl po půlhodině hry 
vyloučen domácí hráč za hru rukou a my 
ani následný pokutový kop T. Pribylem 
nedokázali zužitkovat. 18. května jsme 
však již potřebovali bodovat a to znovu 
na venkovním hřišti, konkrétně MFK 
Dobříš. To se také povedlo a my odvezli 
všechny body po brankách  T. Přibyla, 
D. Bessonova a  krásném zakončení 

D. Menčla s konečným výsledkem 0:3. 
Další dvě kola už tolik radosti nepřinesla, 
jelikož jsme doma podlehli týmu z To-
chovic a to v poměru 2:3, když této po-
době výsledku výrazně dopomohlo 
vyloučení našeho brankáře J. Kundráta. 
V dosavadním posledním kole, tedy 29., 
jsme zajížděli do Sedlčan, kde jsme opět 
nebodovali a odvezli si prohru 3:2 pro 
domácí. Dokonce soutěže zbývají ode-
hrát dva zápasy. Tuto sobotu přivítáme 
celek z Kutné Hory a pokusíme se po ne-
úspěšných a  neplodných dvou kolech 
opět bodovat. V  posledním kole zajíž-
díme na hřiště týmu Chlumce. 

A - tým

Nezbytnou součástí na-
šeho klubu je logo. 
Během jara letošního 

roku došlo k drobné úpravě loga, tak, aby 
naše klubová identita byla jasně srozumi-
telná nejen nám, libišským fanouškům, 
ale i široké veřejnosti, která se s ním setká 
pouze ojediněle. Logo TJ Sokol Libiš se 
stává mnohem více definovatelné, jedno-
dušší. Více informací o této změně se do-
čtete na našem webu 
www.sokollibis.cz. V těchto dnech fotba-

lový klub finalizuje spolupráci s firmou 
Macron, která se od nové sezóny stane 
naším partnerem v dodávkách sportov-
ního oblečení pro naše mládežnická muž-
stva až po B-tým dospělých. Rádi 
bychom tímto krokem sjednotili všechny 
kategorie i v této oblasti prezentace klubu. 
Soutěžní ročník 2023/2024 bude po vy-
dání tohoto čísla Libišské radnice uza-
vřen. Mládežnická mužstva v  tomto 
ročníku obhájila účast ve svých soutěžích, 
družstvo mladších žáků se „možná“ stalo 

přeborníkem okresu (rozhodne se v po-
sledním zápase hraném 16. 6., tedy po 
uzávěrce). 
Touto cestou bych chtěl poděkovat všem 
trenérům, funkcionářům, ale i našim bez-
vadným správcům za vytvoření podmínek 
pro trénování a  hraní fotbalu v  Libiši. 
Rovněž bych chtěl poděkovat vedení obce 
Libiš za finanční podporu, bez které by-
chom se takto dětem určitě věnovat ne-
mohli.  

Filip Mírek – šéftrenér mládeže

Rezervní tým Libiše během dubna 
a května odehrál další porci mistrovských 
utkání. Kromě zápasů v  mělnickém 
okresním přeboru nastoupil také do se-
mifinále okresního poháru. V něm byl li-
bišskému týmu soupeřem tým Chvatěrub 
a po vyrovnaném utkání nakonec vedoucí 
tým třetí třídy vyhrál 2:1. Pro libišský 
tým tak skončila pohárová soutěž po 
druhé za sebou v semifinále. 
V okresním přeboru béčko na úvod jara 
sice vyhrálo vysoko nad Dolními Beřko-
vicemi, ale následovalo sedm proher 
v řadě. Až v polovině května naše muž-
stvo vyhrálo vysoko 14:1 na hřišti Vra-
ňan – posledního týmu tabulky a jistého 

sestupujícího. Následovala domácí výhra 
5:2 nad Vysokou, tedy týmu, který mi-
nulý rok soutěž vyhrál, a i v tomto roč-
níku usiluje o  první příčku. Navíc se 
může pochlubit nejlepším útokem 
v celém okresním přeboru. 
Posledním odehraným zápasem před uzá-
věrkou tohoto vydání byl duel proti By-
šicím, který byl nejprve odložen kvůli 
podmáčenému hřišti. V dohrávce Libiš 
podlehla 0:1. Výsledky posledních dvou 
zápasů proti Pšovce Mělník „B“ a Mšenu 
najdete na webu sokollibis.cz. 

 
Ondřej Eisner, 

trenér

Fotbal - mládež TJ Sokol Libiš
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Muži B: V poháru konec v semifinále,  
záchrana v přeboru na dohled

Plánujeme cvičení pro všechny  
ve Špičákově zahradě 

Kruhový trénink  
s Pavlem Šerákem 

PONDĚLÍ od 17:30 a STŘEDY od 17 hod. 
Aktuální termín bude na FB profilu obce

Mladší přípravka 
Tuto sezónu hodnotíme jako úspěšnou. 
Odehráli jsme 12 mistrovských utkání – 
10x se nám podařilo zvítězit, 1x jsem re-
mizovali a  jednou prohráli. Zúčastnili 
jsem se turnaje Memoriálu Jana Maika 
v  Klých, kde jsme obsadili hezké 
5. místo. Teď nás čeká ještě poslední tur-
naj na Mělníku a dále už jen rozloučení 
se sezónou. 

Peter Chorvát  
trenér mladší přípravky 
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Dorost 
Jsem velmi rád, že se nám podařilo i pro 
další rok udržet 1. A krajskou soutěž. Do 
jarní soutěže jsme vstupovali se 13 body 
a  věděli jsme, že musíme dobře začít, 
protože po čtyřech kolech nás čekala 
série čtyř zápasů s týmy, které moc bodů 
nerozdávají. Po prohře v Dobrovicích se 
nám podařila tři dobrá utkání, kde jsme 
porazili Dolnobousovský SK, Sporting 
Mladá Boleslav a hlavně Bakov. Poté při-
šla dvě utkání, kde jsme, jak se říká, na 
soupeře neměli. Třetím těžkým utkáním 
byla Zeleneč. Tady se asi lámal chleba 
a náš tým po velmi dobrém bojovném vý-
konu vyhrál 3:1. Další těžké utkání nás 
čekalo s Kaučukem Kralupy i zde jsme 
byli soupeři vyrovnaným soupeřem, ale 

nedali jsme nějaké slibné příležitosti. 
V dalším domácím utkání jsme vyhráli 
nad Čechii Kralupy, ale dost jsme se na 
vítězství nadřeli. V dalších třech utkáních 
na své mužstvo být pyšný nemohu. Kluci 
nehráli vůbec dobře, střídavě dělali indi-
viduální chyby a nabídli soupeři snadné 
skórování. To, co mě však nejvíce rozlo-
bilo, že tým nepracoval jako jeden tým 
a někteří si přišli pouze zahrát. Věřím, že 
se v posledním kole, kdy se budeme lou-
čit s pěti kluky kteří odchází do mužstva 
dospělých, rozloučíme vítězně. 
 
Slovo trenéra: Závěrem bych chtěl všem 
klukům poděkovat, že přes zimní pře-
stávku na sobě hodně zapracovali. 
Hlavně na začátku sezóny podávali velmi 
dobré výkony. Do další sezóny bych jim 

chtěl popřát, aby se jim dařilo a měli ze 
hry opravdovou radost. Věřím, že tento 
tým bude v příští sezoně hrát v horní po-
lovině tabulky. Zároveň bych chtěl podě-
kovat Filipu Mírkovi, který i navzdory své 
vytíženosti byl skoro na všech trénincích 
a společně s Tomášem Chytrým se starali 
o dobré 
naladění týmu. Nechtěl bych zapomenout 
na Natku Šťastnou, která se starala o per-
fektní protažení a rozcvičení týmu. Tím 
posledním, který však udělal hodně pro 
změnu herního systému a musím říci, že 
se na to někdy hodně dobře koukalo, byl 
Michal Panocha mladší a věřím, že se 
k  trénování brzy vrátí. Kluci, trenéři 
a trenérko bylo mi potěšením s vámi pra-
covat. 

Michal Panocha st., trenér dorostu

Mladší žáci 
Jak jsme psali již v úvodu. Tento tým bo-
juje do posledního kola o  titul mistra 
Okresního přeboru. Finálová skupina je 
vyrovnaná až do posledního zápasu. 
První tři týmy dělí od sebe pouze pár 
bodů a bude tak rozhodovat vzájemná bi-
lance a náš poslední zápas, kdy doma při-
vítáme v neděli 16. 6. tým AFK Veltrusy. 
Mladší žáci se také v květnové kvalifikaci 
probojovali do závěrečného finálového 
turnaje KÁBA CUP, kde jim budeme 23. 
6. držet všichni palce. Poděkování za 

skvělou reprezentaci klubu patří celému 
kolektivu mladších žáků, v  neposlední 
řadě pak i trenérům Michalovi Krejčímu 
a Pavlu Labounkovi st.

Starší přípravka 
Starší přípravka se v květnu zúčastnila 
mezinárodního turnaje v  Mnichově. 
Cesta byla dlouhá, ale utíkala klukům 
rychle při společné jízdě v autobuse. Po 
příjezdu do Mnichova nás čekala pro-
hlídka Allianz arény, kde si tým prošel 
celý stadion včetně zázemí. Druhý den 
začal oficiálním zahájením turnajové 
bitvy, kde jsme měli možnost porovnat si síly s fotbalovými týmy z Francie, Německa 
a Švýcarska. Tým z Libiše statečně bojoval v každém utkání a v posledním zápase 
vybojoval výhru. Tím jsme ukončili turnaj na 19 místě. Velké díky za předvedený 
výkon patří všem hráčům a fanouškům. Pro děti byl tento turnaj především obrov-
ským zážitkem. trenéři David Vojáček a Láďa Werner

Starší žáci 
Tento tým celou sezonu bojoval hlavně s malým počtem hráčů, kdy se nám v Libiši 
zkrátka ročníky 2009 a 2010 moc nesešly. Celou soutěž tak starší žáky doplňovali 
kluci z žáků mladších, kteří tak získali mnoho cenných zkušeností, které určitě zužit-
kují v následujícím ročníku. Cílem tak bylo především tuto kategorii udržet a soutěž 
odehrát. Na konci jarní části soutěže jsme odehráli skupinu o 7. -12. místo, kdy jsme 
nakonec skončili v okrese Mělník na celkovém 10. místě. Zde se patří poděkovat hrá-
čům, trenérům, ale i věrným rodičům, že to s námi zvládli až do konce a tomuto týmu 
byli vždy oporou.

Myslivci zachraňují srnčata
Místní mysli-
vecké sdružení 
každý rok v jar-
ních měsících 
z a c h r a ň u j e  
malá srnčata 
před sečí. Přilo-
žený obrázek je 
pořízen na lukách „Paka“, kde Každo-
ročně místní zemědělci sekají trávu pro 
svá domácí zvířata. Myslivci jsou vy-
zváni, aby prošli úsek, který má být po-
sečen, aby se se podařilo zachránit malá 
srnčata, která se v trávě či obilí ukrývají. 
V souvislosti s touto tématikou prosíme 
občany, aby v jarních a letních měsících, 
pokud zahlédnou srnčata, či jiná mláďata, 
tato zvířata nepřemisťovali. Jejich matka 
je vždy někde v dosahu. Dále prosíme 
majitele psů, aby je v této době drželi na 
vodítku, ne na volno. Bohužel, již mno-
hokrát se stalo, že ve zmiňované lokalitě 
volně pobíhající psi některá mláďata za-
rdousili.



8. 5  se starší žáci poprvé zúčastnili závodu 
v požárním útoku v Podřipské Hasičské Lize 
(PHL), konané ve Ctiněvsi. V kategorii„star-
ších,, závodilo 10 družstev. Naši po prvním 
nezdařeném pokusu (NP - neplatný) byli na 
10. místě. V druhem rozběhu se jim to po-
vedlo o něco lépe a s časem 27, 55 se umís-
tili na 7. místě. Jako první závod - na 
zkušenou to nebylo špatné… Jelikož se nám 
závod líbil, rozhodli jsme se, že PHL zkusíme 
V neděli 12. 5. 2024 proto vyjeli MH na PHL 
znovu. Tentokrát v  zastoupení kategorie 
Starší i  Mladší žáci. Starší už věděli, co je 
čeká a mladší to brzo zjistili. Počasí přálo, 
atmosféra byla super, a tak to bylo znát i na 
výsledcích. Mladší žáci si zaběhli v  PÚ na 
první pokus čas 28, 21 a vybojovali v prvním 
kole 8. místo. V druhém kole byl čas 30, 30 
a i přes kotrmelce to postačilo na 6. místo. 
Na první návštěvu PHL to není vůbec špatné 
a už teď se těší na další závod. 

Starší žáci už věděli, co je čeká, a tak první 
pokus zaběhli s časem 19, 33, což je oproti 
středě velký posun a tento čas jim stačil na 
5. místo. Na druhý pokus si nechali na pří-
pravu pustit oblíbenou písničku a ta je vy-
střelila pěkně dopředu. Výsledný čas byl 18, 
68. Tento progres v čase je pro náš tým„star-

ších,, velký hnací motor. I  I  když zde 
stačil„jen,, na 7. místo My jsme s tímto vý-
sledkem moc spokojeni!!! Časy v  této lize 
jsou nadupané a my jsme velice pyšní na to, 
že se jim blížíme. Proto nezahálíme a ma-
káme na sobě! Už teď se těšíme na další 
závod v PÚ v PHL. KK

Zdravím přátele, kamarády a příznivce našeho sboru 

Na začátku bych se rád věnoval požárnímu sportu a našim mladým hasičům. První polovina soutěžního 
roku pro ně byla velmi úspěšná. Naše hasičské naděje dosáhly skvělých výsledků v několika soutěžích, což 
je důkazem nejen jejich tvrdé práce, odhodlání a týmového ducha, ale také obětavosti jejich trenérů, kteří se 
jim naplno věnují. Jsme na ně nesmírně hrdí a děkujeme jim za vynikající reprezentaci. Naši nejmladší členové 
se nyní již těší na prázdniny a zasloužený odpočinek, aby mohli nabrat síly a opět navázat na úspěchy. Rád bych 
poděkoval trenérům, ale také rodičům za jejich podporu a péči, kterou našim dětem věnují. Nemohu nezmínit čin-
nost naší výjezdové jednotky, která i nadále plní své povinnosti s maximálním nasazením. V uplynulých měsících 
jsme byli povoláni k několika zásahům, při nichž naši hasiči prokázali svou profesionalitu a připravenost, kterou pra-
videlně trénují. Na závěr mi dovolte popřát Vám všem klidné a příjemné léto. Užijte si slunečné dny, odpočiňte si a na-
čerpejte nové síly.                                    JJ 

Bulletin dobrovolných hasičů Libiš 
Tento bulletin je určen pro všechny malé i velké dobrovolné hasiče  
z krásné obce Libiš a pro všechny, kteří se zajímají o dění a činnost sdružení  
a Výjezdové jednotky SDH Libiš. 

Svazek 1 
 Vydání 25. 

 20. 6. 2024

HASIČSKÉ LISTY
SDH Libiš 

Libušino náměstí

HASIČSKÉ LISTY

Libiš na Podřipské lize

9

První plavba 

Po školení na suchu jsme se 5. května vydali poprvé na vodu s novým záchranným člunem. Cvičili jsme spouštění na vodu v Obříství i v Ne-
ratovicích, manipulaci s vybavením a provedli jsme prohlídku břehů na celém úseku Labe v katastru Libiše. Člun je téměř 5 metrů dlouhý 
a v případě potřeby má nosnost 10 osob. Vybaven je motorem o 5 koních, který je nejsilnější, který lze provozovat bez osvědčení vůdce ma-
lého plavidla a řídit ho tak může každý člen výjezdové jednotky. MŠ



Den otevřených dveří 

Stejně jako loni jsme i letos 4. května na svátek sv. Floriána, patrona hasičů, otevřeli pro ve-
řejnost hasičskou zbrojnici, tak jako mnozí naši kolegové. V rámci prohlídky si návštěvníci 
mohli prohlédnout techniku včetně nového člunu, zkusit některé dětské sportovní disciplíny 
z hasičského sportu a podívat se na simulovaný výjezd naší jednotky. Návštěvníkům děku-
jeme za zájem a těšíme se na další shledání. MŠ

Výjezdová jednotka

Okresní kolo hry plamen
8. 5. se naše přípravka zúčastnila okresního kola hry Plamen v Tuhani. V soutěži jsme měli tři mužstva, která poměřila síly s dalšími třinácti. 
Vůbec jsme se neztratili, družstvo Libiš A obsadilo 2. místo Libiš B 6. místo a Libiš C 10. místo. Pro mnohé malé hasiče to byl první velký 
závod a my jako vedoucí jsme pyšní na tom, jak ho zvládli. 

Naši mladší a straší, měli finále okresní hry Plamen 19. 5. v Tuhani - Mladší obsadili skvělé 3. místo a 8. místo. Starší svou kategorii vyhráli 
a postoupili tak do krajského kola, které se konalo Rakovníku. V silné konkurenci nakonec získali skvělé 11. místo, ale i tak měli co slavit, 
vždyť už uběhla slušná řádka let, kdy se libišské družstvo podívalo na “kraj”. Všem moc děkujeme za předvedené výkony a vzornou repre-
zentaci našeho SHD. MK

Dne 30. 5. ve 13:49 byl naší výjezdové jednotce vyhlášen poplach, dle oznámení se měl 
v jednom obchodu v Libiši nacházet plaz, kterého se obsluha bála. Při příjezdu na místo, na 
místě již zasahovali kolegové z HZS Neratovice, po společném úspěšném odlovení jsme se 
vrátili zpět na základnu 
 
Dne 6. 6. ve 14: 32 byl naší výjezdové jednotce vyhlášen poplach, na pozemku v Libiši vy-
věrá kanalizace a hrozí zatopení rodinného domu. Při příjezdu jednotky, byli na místě již ko-
legové z HZS Neratovice, po vyčerpání vody jsme se vrátili zpět na základnu. MK 

Kontrola  
protipovodňových 
klapek 

Letošní druhou kontrolu protipovodňových 
klapek jsme s  výjezdovou jednotkou pro-
vedli 22. 5. Tentokrát jsme s sebou vzali na 
zkušenou i  naše praktikanty z  řad doros-
tenců. Ukázali jsme jim, kde klapky jsou, jak 
se používají a s jejich pomocí jsme je kom-
pletně vyčistilIi MŠ
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zájmové spolky

První setkání s Vílou Amálkou, spojené 
se soutěží o nejhezčí obrázek máme za 
sebou. Nemysleli jsme si, že bude tak 
moc těžké vybrat nejhezčí dětský obrá-
zek. Tím, že jsme chtěli znát věk dítěte, 
které soutěžní obrázek nakreslilo, snažili 
jsme se o poctivé vyhodnocení. Krásných 
obrázků se nám sešlo opravdu hodně 
a tak to nakonec dopadlo tak, že výherců 
máme osm, ne jednoho. (podle věkových 
kategorií). Nejraději bychom ale dali 
výhru všem dětem, protože obrázky byly 
opravdu krásné. A protože je nám líto se 
s nimi jen tak rozloučit, určitě je budete 

moci při nějaké příležitosti vidět i Vy. 
Nyní se v naší knihovně můžete do konce 
prázdnin seznámit s Rumcajsem, Man-
kou a s Cipískem, po prázdninách na Vás 
budou čekat králíci z klobouku.  

J. Holinová

Letošní dětský den se organizátorům vy-
dařil i přes velkou nepřízeň počasí, díky 
tomu, že mohl být přesunut do budovy 
sokolovny. Dvě stovky dětí si odpoledne, 
byť pod střechou, užily a my moc děku-
jeme všem za účast a děvčatům za orga-
nizaci. J. Holubová

Hrajeme Kabát

Naše knihovna seznamuje děti  
s postavičkami českých Večerníčků

Koncert skupiny Hrajeme kabát a před-
kapely Žízeň si přišla na hřiště poslech-
nout řada z  Vás a  my jsme moc rádi. 
Nové ohnivé a světelné efekty zářily do 
tmy, osvětlovaly siluety tančících náv-
štěvníků a udělaly své na tomto skvělém 
vystoupení. I počasí nám přálo a nakonec 
se umoudřilo, přestože to tak ještě odpo-
ledne nevypadalo. Děkujeme oběma ka-
pelám za krásný hudební zážitek a těm, 
kdo se přišli podívat, za hezkou návštěv-
nost. Díky Vašim reakcím a  dotazům 
v průběhu večera Vám můžeme napsat 
„Tak zase za rok.... Děkujeme, že jste při-
šli. J. H.

Čarodějnické 
tvoření
Jarní tvořivé odpoledne bylo ve znamení 
čarodějnic. Zasedací místnost našeho 
úřadu se zaplnila černými postavičkami, 
kdy byla jedna hezčí, nežli druhá. Jsem 
moc ráda, že s námi chodí tvořit i malé 
slečny a  přiznávám, že vždy žasnu, jak 
jsou šikovné. V červnu si ještě zopaku-
jeme závěs z macramé a po prázdninách se na Vás budu opět těšit. (Na Vaše přání při-
pravujeme i další malá, rychlá tvoření pro naše nejmenší.) J. Holinová

Dětský den

ŠVANDACUP 
Touto cestou bychom chtěli poděkovat nejen Obci Libiš, ale i všem, kteří se podíleli 
na organizaci soutěže historických vozidel ŠVANDACUP. Zvláštní poděkování patří 
„Libišským ženám“, které se zúčastnily jako pořadatelé a také napekly pro účastníky 
soutěže úžasné dobroty. Všem moc děkujeme. Petr a Ivana Šandovi
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zájmové spolky — zábava

OSMISMĚRKA 

AKUMULÁTOR  APLIKACE  BOLEHLAV  BUDÍK  CENOVKA  
DYNAMIT  EPILEPSIE  HADICE  HYENA  JAHŮDKA  
KABRIOLET  KINOSÁL  KOTVA  KRÁVA  LICENCE  
MANŽELKA  MEDAILE  PLENKA  PLOUTEV  PROTLAK  
REKLAMA  ŘASINKA  SILONKA  ŠKOLA  TUNEL

Opět jsme nahlédli do starých kronik. Ale nevybrali jsme si hezký rok z naší historie. …tajenka... 
roku 1914 bylo pro Libiš velice smutné. Z kroniky obce: V radostném očekávání blížících se slibných 
žní, překvapila nás válka. bylo to v den naší pouti - 26. července 1914 - kde jako každoročně odbý-
vána byla poutní zábava taneční v hostinci páně Blažkově, když nás k večeru stihla zpráva o nařízené 
mobilisaci, načež přestala hudba hrát, účastníci zábavy rozlétli se domů a celou obcí, před chvílí 
ještě ve sváteční náladě poutní, zavál hluboký nářek a kvílení.  

Vytvořeno na stránkách:   
https://osmismerky.relaxweb.cz 

(Vyluštěné znění osmisměrky napište na lístek, připište své telefonní číslo a lístek vhoďte do poš-
tovní schránky u dveří obecního úřadu. Výherce hrníčku vylosujeme 15. července 2024 a budeme ho 
kontaktovat na přiložené telefonní číslo.)

Nedělní koncertní program 26. 5. 2024 
byl skutečně velmi dobře zvolen. Středo-
věké skladby rozezněly nádhernou akus-
tiku sv. Jakuba. Všichni jsme byli mile 
překvapeni nejen výborným zpěvem so-
pránové umělkyně Terezy Glosové, ale 
také zvuky hudebních nástrojů. Tyto stře-
dověké repliky si nechal zhotovit pan 
profesor pražské konzervatoře Tomáš 
Hála. Varhanní pozitiv i clavicimbalum 
několikrát zazněly současně v  jedné 

skladbě v jeden moment. V České repub-
lice jsou dle dostupných informací pouze 
dva držitelé těchto hudebních skvostů. 
Co si představit pod názvem varhanní po-
zitiv? Jedná se vlastně o malé přenosné 
varhany. Již ve středověku se využívaly 
jako doprovodný nástroj sólových i chó-
rových zpěvů nejen v kostelech. Měchy, 
již v současné době obsluhuje elektrické 
dmychadlo uložené v malé skříňce. Dru-
hým nástrojem je clavicimbalum, zde se 
jedná o  raný klávesový nástroj a před-
chůdce cembala. Klávesy zvednou malá 
dřevěná kladívka a  ty rozezní napnuté 
struny, které jsou uvnitř trojúhelníkového 
pouzdra. 
V Libiši jsme si měli možnost poslech-
nout souznění obou nástrojů společně se 
sopránovým zpěvem Terezy Glosové 
a byl to neskutečný zážitek. 
Umělci účinkovali bez nároku na hono-
rář a vystoupení u nás jistě není poslední, 
za což jim patří velké poděkování. 
Koncert byl výjimečný i malou předná-

škou o  notových zápisech středověku. 
Pan profesor Tomáš Hála s sebou přivezl 
do Libiše originální notový zápis z po-
čátku 15. století. Dobový pergamenový 
rukopis je z italské provenience označen 
iniciály a zpíval se v klášteře. Má tehdy 
ještě čtyřlinkovou osnovu, místo klíče je 
znaménko a notičky jsou hranatého tvaru. 
Text byl zapsán středověkým písmem. 
Benefice přinesla výtěžek 3 900 Kč. Tyto 
budou určeny jako malý začátek pro re-
staurování fresek. Ty již nejsou v dobré 
kondici a  chtějí obnovit. Věříme, že 
i malým darem každého z nás se jednou 
dočkáme a uvidíme je v plné kráse. Všem 
moc děkujeme a budeme se těšit na vaši 
návštěvu. Marta Doležalová

Benefiční koncert v kostele u sv. Jakuba

Noc kostelů 
Již šestnáctým rokem se uskutečnila ce-
lorepubliková akce "Noc kostelů". Téma-
tem letošní noci bylo srdce. Krásný 
symbol, který spojujeme často s  city 
a pocity. V tuto noc byla všechna srdce 
v pořádku a na správném místě. Velké 
množství návštěvníků, které tradičně nav-
štíví obě libišské památky bylo spoko-
jeno. 
V  evangelické modlitebně sv. Trojice 
provázel komentářem pan farář Miroslav 
Pfann a  Michal Praslička. V  kostele 
sv. Jakuba a ve zvonici paní Marta Dole-
žalová a paní Hana Ježková. Návštěvníci 
měli spoustu otázek a někteří s úžasem 
sledovali zachovalost našich kostelíků. 
Obdivovali architekturu evangelické 
modlitebny i katolického kostelíka. Ob-
jekty neprošly po staletí i přes válečné 
konflikty žádnými zásadními stavebními 
úpravami. Proto i interiéry mají obrov-
skou výpovědní hodnotu pro odbornou 
veřejnost, badatele i milovníky historie. 
V kostele sv. Jakuba byla akce doprová-
zeno nejen komentovanou prohlídkou, 
ale i tradiční výstavou historických foto-
grafií, výstavou církevních oděvů a vzpo-
mínkou na pana faráře Aloise V. Kubého. 
Z důvodu restaurátorských prací bude po 
7. 6. 2024 kostel sv. Jakuba do odvolání 
pro veřejnost uzavřen. O podzimním zno-
vuotevření budeme informovat. 
Letos ze srdce převzal záštitu nad tímto 
projektem prezident České republiky pan 
Petr Pavel. Děkujeme. 

Marta Doležalová 

Výhercem minulé  
osmisměrky je pan 

Tomáš Kotyk. 
K výhře mu  

gratulujeme.


